

[Text]

The Joint Chairman (Senator Godfrey): Oh, I am sorry.

Mr. Herbert: I was trying to get your eye because you said that this meeting at 11 a.m. on Thursday will clash and that cannot be helped.

The Joint Chairman (Senator Godfrey): It will clash with some committees, yes.

Mr. Herbert: I want to go on the record right now. I am a new member of this Committee, it is true, but 11 o'clock on Thursday mornings is the worst possible time. You say it cannot be helped, and I will go on record as stating, as I have stated many times in the past, that we have very little used space on Monday evenings, Wednesday afternoons and Friday mornings, and we have never used space on Monday afternoon and Friday afternoons. As far as I am concerned, the work week starts on Monday morning and ends on Friday evening. I only want to get on the record right now my disapproval of the attitude that we have to cram all the work into Tuesdays and Thursdays. You say it cannot be helped, and I suppose I am in the minority as usual, but I do object to the inference that it cannot be helped. It can be helped if we wanted to do anything about it, but you apparently do not want to do anything about it. The point of my speech.

The Joint Chairman (Mr. Robinson (Etobicoke-Lakeshore)): Your point may be well taken as maybe a new member to the Committee, but I can only say that having served on this Committee for a number of years with some of the others here, it seemed that the slot on Thursday mornings has always been a very convenient one for those who have served on the Committee in the past, particularly for the Senate as well. We have taken that into consideration in setting up this time frame. Also you will find that if we get discussing other matters in the Committee we will have to have another slot set out for us which normally would have been on a Tuesday. We used to meet on Tuesday and Thursdays but I went to some trouble, I must say, to try to see if we could not get a time frame that would be acceptable to most of the members that had served on the Committee before, and it was not easy to get, but Thursday morning at 11.00 was a time that suited most of the members and that is why I tried to slot it in. Now I may not be able to get Thursday mornings all the time but that is what we are hoping to do at the present time.

• 1120

Mr. Herbert: I understand, Mr. Chairman, but most of you will appreciate that the 11.00 o'clock slot on Thursday is also reserved for the Public Accounts Committee and if we are discussing the structure of government as we are, then we obviously have a conflict between members who are interested in the two committees. I was put here because of what I am doing on other committees and asked to come on to this Committee because the work is similar and should be followed up.

The Joint Chairman (Mr. Robinson (Etobicoke-Lakeshore)): Mr. Herbert, I can point out to you that I, too, have served for a number of years on the Public Accounts Committee. I know they were meeting at 9.30 this morning.

[Translation]

Le coprésident (sénateur Godfrey): Oh, excusez-moi.

M. Herbert: J'ai essayé de vous faire signe, car vous avez dit que cette réunion qui a lieu à 11 heures, le jeudi, entraînera des conflits d'horaires qu'on ne peut pas éviter.

Le coprésident (sénateur Godfrey): Oui, il y aura parfois des conflits d'horaires.

M. Herbert: Je tiens à dire tout de suite ce que j'en pense. Je suis nouveau ici, certes, mais il n'y a pas de pire moment que le jeudi matin à 11 heures. Vous dites qu'on ne peut rien y faire, mais je tiens à répéter ce que j'ai dit maintes et maintes fois, à savoir que nos lundis soir sont fréquemment libres, de même que nos vendredis après-midi et nos vendredis matin; or, nous n'avons jamais utilisé le temps dont nous disposons le lundi et le vendredi après-midi. En ce qui me concerne, la semaine de travail commence lundi matin et se termine vendredi soir. Je tiens immédiatement à signaler que je réprovoque l'attitude qui consiste à regrouper tout le travail le mardi et le jeudi. Vous dites qu'on ne peut rien y faire, et je suppose que je fais partie de la minorité, comme d'habitude, mais je ne suis pas d'accord sur le fait que la situation est inévitable. On peut l'éviter si on le veut, mais, semble-t-il, vous ne voulez rien faire. Voilà ce que j'avais à dire.

Le coprésident (M. Robinson (Etobicoke-Lakeshore)): Étant nouveau, vous avez certainement raison, mais je peux vous dire qu'après avoir fait partie de ce Comité pendant des années, comme quelques autres ici, le jeudi matin s'est avéré très commode, en particulier pour les sénateurs. Nous en avons tenu compte avant de retenir cet emploi du temps. Par ailleurs, vous verrez que si nous devons discuter de certains autres sujets, nous devons réserver un autre moment et, d'habitude, c'était le mardi. Nous nous réunissions le mardi et le jeudi, mais je dois dire que je me suis donné bien du mal pour essayer de trouver un horaire qui convienne à la plupart des membres qui ont déjà fait partie du Comité; cela n'a pas été facile, mais c'est le jeudi matin, à 11 heures, qui arrangeait la plupart des membres et c'est la raison pour laquelle j'ai retenu cet horaire. Ce ne sera peut-être pas toujours possible de se réunir le jeudi matin, mais pour l'instant, c'est ce que nous espérons pouvoir faire.

M. Herbert: Je comprends, monsieur le président, mais, pour la plupart, vous savez que le Comité des comptes publics se réunit également le jeudi, à 11 heures. Or, s'il est question, comme maintenant, de la structure du gouvernement, il y aura inévitablement des conflits d'horaires pour les membres qui s'intéressent aux deux comités. On m'a demandé de venir ici parce que le travail des autres comités auxquels j'appartiens est analogue et que le suivi doit en être assuré.

Le coprésident (M. Robinson (Etobicoke-Lakeshore)): Monsieur Herbert, je dois attirer votre attention sur le fait que, moi aussi, je fais partie du Comité des comptes publics depuis plusieurs années. Je sais qu'il s'est réuni ce matin à 9 h 30.